
Lyreskovskolen 
 
Der indkaldes til møde i Skolebestyrelsen på 
Lyreskovskolen i mødelokalet 2115 ved ”Pausen”. 
torsdag d. 14. november 2019 
kl. 17.00-19.00 

Mødedeltagere: 
Louise Sørensen 
Torben Nielsen 
Mia Paridaen  
Bjørn Schindhelm 
Lærer Anders Holm 
Pædagog Jesper Friberg 
Skoleleder Jon Sønderby  
Elevrådsformand Caya Callsen Marschall 
Elevrådsnæstformand Isabella Knudsen 
 
 
 
 

Andre inviterede: 
Peder Stilling (fast gæst) 
Lars Svenson 

Afbud: 
Kenneth Kristensen 
Christian Boysen 
Jan Skovdahl 
SFO- leder Lars Zeuthen 
 
Afbud mad: Pædagog Jesper Friberg, Mia Paridaen, Louise Sørensen, Lars Zeuthen, Lars Svenson 
 

Dagsorden & referat 

Pkt.  Tid Indhold  Referat 

 5 Sang (Jon)  ”Som et strejf af en dråbe”, Kim Larsen. 

385 20 Budgetopfølgning 2019 
Budget 2020 
 

 Foreløbigt regnskab 2019 samt budget 2020 blev 
præsenteret. Taget til efterretning og godkendt 

386 35 Nyt fra: 
 
Formanden 
 
Skoleledelsen 
 
 
 
 
Elevrådet 

 
Andre medlemmer 

 Formanden 
Der har været afholdt skole-hjem-samtaler. 
Formand, medarbejderrepræsentant og skoleledelse har i 
samarbejde med de andre bestyrelser ved fælles 
dialogmøde med Skoleudvalget været omkring emnerne: 
Hvordan skaber vi DK´s bedste skoler og Hvor skal 
beslutningskompetencen vedr afkortning af skoledag 
placeres 
 
Skoleleder 
Rengøring i udbud 
Skolen ønsker at afgive kontrolbud på rengøring, da vores 
kvalitet er bedre end på andre områder. 



 
Mail forældre vedr strukturændring i faserne (bilag) 
Der er kommet forslag til omformulering. Jon sender ud til 
forældre. 
 
AT – pålæg 
Der kommer en ekstern konsulent på, der skal vurdere 
omfanget og økonomien i at udbedre forholdene. 
Skolen har søgt om midler til betaling af konsulent 
Der kan søges anlægsmidler til udbedringen. 
 
Cykelsti og knallertkørsel 
Der er meget knallertkørsel på ulovlige knallerter uden for 
skoletid. Det generer naboerne, så Jon har henvendt sig til 
politiet. 
Der kan evt. etableres chikaner (skal aftales med 
brandmyndighederne). 
 
Atletikbane og kamera 
Hvis der går hul på gummibanen, tager den vand ind. Ved 
skade på banen sendes regningen til pågældende. 
 
Elevråd 
Scootere 
Der er 15 elever i 9. klasse, der har scootere, og der er 9-10 
stk., der har scootere med hver dag. 
Det kræver ca. 10 løbende meter, dvs. to af de nye 
cykelskure. 
Der er bekymringer blandt eleverne, da der er tidligere 
elever, der kommer og ”ripper” scooterne, hvis de holder 
et sted hvor de ikke kan se dem. 
Der ønskes et sted som er øremærket til scootere. Det 
tages op på morgensamling i overbygningen. 
 
Holddeling 
Det har været en kæmpesucces med holddeling på de to 
laveste niveauer. Det har til gengæld været på bekostning 
af de højere niveauer, der har været undernormeret mht. 
lærerressourcer. 
 
Sko og blå pusser 
Elevrådet præsenterer en løsning, hvor der etableres 
”gulvtæpper”/måtter, hvor overbygningen kan gå uden at 
tage pusser på når de skal i kantinen. 
 
Valgfag 
Der ønskes mere ”fremtidsorienterede” valgfag, bl.a. e-
sport, programmering, computerteknik, science, 



vedvarende energi, osv. 
Det kan være udfordrende at få det til at hænge sammen i 
7. og 8. klasse, hvor der er lovgivning i forhold til visse fag 
man skal udbyde. 
I 9. klasse kan det være udfordrende at give plads til flere 
timer med valgfag, specielt med forkortede skoledage. 
Der har fra lærernes side været ønske om, at valgfag ikke 
lægges i ydertimerne, fordi elevernes motivation og 
koncentration er på minimum i ydertimerne. 
 
Forældrevalgt 
Deltog en dag i undervisningen i specialklasserne, de gør et 
godt stykke arbejde og hermed gives en opfordring til at 
kigge med i undervisningen. 
 
Medarbejderrepræsentant 
Der har været en blandet reaktion fra medarbejderne vedr. 
strukturændringer, det er dog stilnet lidt af, og accepten af 
strukturændringen ser ud til at være der. 
 

387 15 Bus problematik  
 

 Skolen har haft fat i skolechefen, der har taget fat i 
relevante fagpersoner i forvaltningen. 
Fra den 15/12 kommer der således busser kl. 13.20. 
Formand, medarbejderrepræsentant samt skoleleder laver 
oplæg til brev til Sydtrafik/Forvaltningen vedr. 
idrætskørsel. 
 

388 15 Evaluering af Berlintur  Medarbejder: 
Der er stor opbakning fra de lærere, der evt. skal til Berlin 
næste år. 
Der er ca. 1/4 af eleverne de foregående år, der er afgået til 
efterskoler mod 1/5 i 2019. 
 
Elevrådet: 
Det var en rigtig fed tur, og der er flere elever, der har valgt 
at blive i 9. klasse på grund af turen. 
Det har givet et godt sammenhold på tværs af årgangen, og 
der har været et godt fagligt islæt, der har været 
understøttet af undervisningen op til turen. 
Fællesskabet har været bedre efter Berlinturen, dels fordi 
der er nogen, der har ”mistet” deres bedste ven til 
efterskole, der så finder nye relationer. 
 

389 10 Afstemning vedr. 
sponsorløb 
 

 Løbet på motionsdagen, hvordan skal pengene fordeles: 
Hver anden gang er det til skolen, hver anden gang er det til 
et velgørende formål defineret af Skolebestyrelsen. 



390 10 Afstemning vedr. vedtagelse 
af princip for sponsorat 
 

 Vedtaget. 

391 5 Evt.  Skole-hjem-samtaler: 
Kan de lægges tirsdag-torsdag? 
I forhold til arbejdstidsaftalen, vil det koste rigtig mange 
timer at lægge det en tirsdag. 
Det aftales at datoerne lægges i årshjulet og evt. planlægges 
disponeringstimer om tirsdagen i stedet for om torsdagen 
den ene uge.  
 

 5 Nyt fra:  
Lukket område 

 Punktet blev gennemgået. 

 
Punkter til dagsorden fremadrettet: 
Årshjul 
 
Decembermøde:  
Kantinens fremtid 
Samarbejde med Sydtrafik (bilag) 
Præsentation af skolens Strategi for Trivsel og Læring (bilag) 
Skolerejse i 9. klasse (bilag) 


